

TALSMANDENS GRUPPE  
SPRECHERGRUPPE  
SPOKESMAN'S GROUP  
GROUPE DU PORTE-PAROLE  
GRUPPO DEL PORTAVOCE  
BUREAU VAN DE WOORDVOERDER

**INFORMATION  
INFORMATISCHE AUFZEICHNUNG  
INFORMATION MEMO**

**NOTE D'INFORMATION  
NOTA D'INFORMAZIONE  
TER DOCUMENTIE**

Brussels, September 1978

**LETTER OF AMENDMENT TO THE PRELIMINARY DRAFT BUDGET OF THE EUROPEAN  
COMMUNITIES FOR THE FINANCIAL YEAR 1979 (1)**

The Commission has decided to send the Council and the European Parliament a letter of amendment to the preliminary draft budget for 1979.

The letter of amendment presented each autumn contains the requisite changes to the estimates of agricultural expenditure, these changes being based on more reliable information concerning certain harvests and market trends.

The Commission therefore usually tries to restrict the contents of the letter of amendment to matters relating to the agricultural budget. The main feature of the letter this year is the substantial increase in the funds allocated to the EAGGF Guidance Section, i.e. measures concerning agricultural structures.

The letter of amendment involves an overall increase of 200 m EUA over the preliminary draft budget presented by the Commission on 15 June 1978.

The total amount of the preliminary draft budget is thus increased to:

14 869.2 m EUA in total appropriations for commitments and  
14 059.5 m EUA in total appropriations for payment,

which represents an increase of 17% (commitments) and 13.73% (payments) compared with the 1978 budget.

The largest proportion of the additional expenditure is accounted for by the EAGGF Guarantee Section: 124.3 m EUA - an increase of 1.3% - of which almost half is for the dairy sector, the other half (63.5 m EUA) resulting from changes in the levels of production in various sectors (beef and veal, cereals, etc.) and the modification of the common organization of the wine market proposal last August.

There have also been changes in the EAGGF Guidance Section affecting one existing measure and new measures proposed by the Commission as a result of what was agreed in the agricultural decisions of May 1978, these points mainly affect the wine sector (conversion premiums, restructuring of the vineyards, etc.).

In all, the EAGGF Guidance Section accounts for 75 m EUA in total appropriations for commitments and 69 m EUA in total appropriations for payments.

Apart from the agricultural sector, the appropriations for payment for the JET project have been increased by 4 m EUA, following the JET Council's decision of 12 July concerning its own draft budget.

Some 28.9 m EUA of the increase in appropriations for payment will be covered by the increase in the estimates for revenue coming from sugar levies on the one hand and by an increase in VAT revenue on the other. The VAT rate has therefore had to be changed from 0.75% in the preliminary draft to 0.77%.

Below, the increase in expenditure expressed in m EUA is broken down in tabular form:

Area	Total appropriations for commitments	Total appropriations for payments
I. Research and investment		+ 4.0
II. EAGGF Guarantee Section	+ 124.3	+ 124.3
III. EAGGF Guidance Section	+ 75.0	+ 69.0
IV. Correction of the lump-sum refund of 10% to the Member States	+ 2.9	+ 2.9
Total expenditure	+ 202.2	+ 200.2

TALSMANDENS GRUPPE  
SPRECHERGRUPPE  
SPOKESMAN'S GROUP  
GROUPE DU PORTE-PAROLE  
GRUPPO DEL PORTAVOCE  
BUREAU VAN DE WOORDVOERDER

**INFORMATION  
INFORMATISCHE AUFZEICHNUNG  
INFORMATION MEMO**

**NOTE D'INFORMATION  
NOTA D'INFORMAZIONE  
TER DOCUMENTIE**

Bruxelles, septembre 1978

Lettre rectificative à l'avant-projet de budget des Communautés européennes pour  
l'exercice 1979 (1)

La Commission vient de décider de transmettre au Conseil et au Parlement européen une lettre rectificative à l'avant-projet de budget 1979.

La raison d'être de la lettre rectificative présentée chaque année à l'automne est d'apporter les modifications nécessaires aux prévisions des dépenses agricoles en se fondant sur des données plus fiables concernant certaines récoltes et l'évolution de la situation des marchés.

En principe donc, la Commission s'efforce de limiter le contenu de la lettre rectificative à des éléments relatifs au budget agricole. Sa caractéristique cette année, toutefois, est de comporter une augmentation substantielle des fonds alloués au FEOGA, section orientation, c'est-à-dire, à l'action sur les structures agricoles.

La lettre rectificative comporte une augmentation globale de 200 MUCE par rapport à l'avant-projet de budget présenté par la Commission le 15 juin 1978.

Le montant total de l'avant-projet de budget est, par conséquent, porté à :

14.869,2 MUCE en crédits pour engagements et à  
14.059,5 MUCE en crédits pour paiements,

ce qui revient à une augmentation par rapport au budget 1978 de 17 % (engagement), et de 13,73 % (paiement).

La plus grande partie des dépenses supplémentaires concerne la section garantie du FEOGA: 124,3 MUCE, soit une augmentation de 1,3 %, dont presque la moitié est imputable au secteur laitier, l'autre moitié (63,5 MUCE) étant la résultante des variations des niveaux de production dans différents secteurs (viande bovine, céréales et autres) ainsi que de l'adaptation de l'organisation commune du marché du vin proposée en août dernier.

./.

Dans le domaine du FEOGA - Orientation - il y a également des ajustements concernant, d'une part, une action existante et, d'autre part, des actions nouvelles proposées par la Commission suite à ce qui a été convenu lors des décisions agricoles de mai 1978 et qui concernent notamment le secteur du vin (primes de reconversion, restructurations des vignobles etc.).

En tout, il s'agit de 75 MUCE en crédits pour engagements et 69 MUCE en crédits pour paiements dans le secteur FEOGA - Orientation.

Hormis le secteur agricole, il y a une augmentation de 4 MUCE en crédits de paiement concernant le projet JET, suite à la décision du Conseil JET du 12 juillet dernier concernant son propre projet de budget.

En ce qui concerne la couverture de ces augmentations en crédits de paiement, elle sera assurée à concurrence de 28,9 MUCE par l'augmentation des prévisions de ressources provenant des cotisations sucre d'une part, par un accroissement des recettes provenant de la TVA d'autre part. De ce fait, le taux de la TVA de 0,75 % prévu dans l'avant-projet a dû être porté à 0,77 %.

Schématiquement, l'augmentation des dépenses, exprimée en MUCE, se décompose comme suit:

Domaine	Crédits pour engagements	Crédits pour paiements
I. Recherches et investissements		+ 4,0
II. FEOGA - Garantie	+ 124,3	+ 124,3
III. FEOGA - Orientation	+ 75,0	+ 69,0
IV. Correction remboursement forfaitaire de 10 % aux Etats membres	+ 2,9	+ 2,9
Total des dépenses	+ 202,2	+ 200,2